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Transnistria --- a Post-Soviet Relict with uncertain Perspectives 
 
When the independent republic of Moldavia was created from the previous Soviet Union after the break-down of the Soviet 
Union, the Eastern part of the country, stretching along the Dniester, declared its independence. A separate republic, 
Transnistria, was proclaimed, ethnically justified by the Russian-Ukrainian population majority living there unlike the rest of 
Moldavia, which is dominated by the Rumanian-speaking ‘Moldavians’. The official ‘state’ title is the ‘Moldavian Republic on 
Dniester’, in short ‘PMR’. The strip of land covers one tenth of the state territory and includes one sixth of the Moldavian 
population. During the Soviet era, it was one of the most economically developed regions in the country. The unusual 
configuration of the territory (a length of 200 km and a width of 5-30 km), the small surface area and low population of 
the strip, the insistence on planned economy systems and the great distance between Transnistria and the protective power of 
Russia barely allow for a promising development, the economy is in a severe crisis. Transnistria’s perspectives are uncertain, 
however a reunification with the Moldavian group of states while essentially retaining autonomy and with concessions to Russia 
with regards to having a say in Transnistrian affairs appears probable. 
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La Transnistrie --- relique post-soviétique d’un avenir incertain 
 
Lorsque l’Union Soviétique s’est effondrée, l’Ex-République Soviétique de Moldavie s’est proclamée indépendante et la partie 
Est le long du Dniestr s’est détachée, une république séparée - la «Transnistrie» - a été proclamée dans cette région peuplée 
essentiellement de Russes et d’Ukrainiens à la différence du reste de la population de la Moldavie, faite de «Moldaves» 
parlant majoritairement le roumain. La dénomination officielle de ce territoire «d’Etat» est «République Moldave sur le Dniestr 
» (abréviaion de la désignation: «PMR»). Cette bande de terres représente le dixième du territoire moldave et le sixième de la 
population. A l’époque soviétique, il s’agissait d’une des régions moldaves les plus développées du point de vue économique. 
Par suite du tracé capricieux de cette bande de terrain longue de 200 km sur une largeur de 5 à 30 km, de l’exiguïté de la 
superficie et de la population de cette bande, par suite aussi du maintien des structures de l’économie planifiée et de 
l’éloignement considérable par rapport à la Russie tutélaire, il n’est pratiquement pas possible d’envisager un développement 
prometteur et l’économie traverse une crise grave. L’avenir de la Transnistrie est incertain ; il semble toutefois probable que la 
région réintégrera la Moldavie avec certaines garanties de sauvegarde d’une autonomie large et de certaines concessions à la 
Russie en faveur du droit d’être consulté. 


